
وزارت راه و شهرسازی:
متقاضیان قطعی نهضت ملی مسکن تا پایان 

خردادماه مشخص می شوند
 بر اســاس اعلام معاونت مسکن و ســاختمان، پالایش نهایی متقاضیان 
نهضت ملی مســکن تا پایان خردادماه تکمیل خواهد شد تا روند معرفی 
متقاضیان قطعی به بانک ها برای افتتاح حساب و اتصال به پروژه ها انجام 

شود و پروژه های تامین زمین شده، وارد مرحله عملیاتی و اجرایی شود.
وزارت راه و شهرســازی اعلام کرد: طــرح نهضت ملی مســکن یکی از 
برنامه های کلان دولت ســیزدهم در بخش مسکن اســت که احداث ۴ 
میلیون واحد مســکونی طی چهار سال دولت ســیزدهم را در برنامه قرار 
داده است. در این طرح ۳ میلیون و ۲۰۰ هزار واحد آن در مناطق شهری و 

۸۰۰ هزار واحد آن در مناطق روستایی احداث می شود.
بنا بر اعلام معاونت مســکن و ســاختمان بیش از ۵ میلیون و ۴۰۰ هزار 
tem. متقاضی مسکن در ســامانه طرح های حمایتی مســکن به نشانی
mrud.ir ثبت نام کردند که تعداد افراد واجد شــرایط اولیه با سه شرط 
تاهل، عدم استفاده از تسهیلات دولتی و عدم مالکیت بررسی شده است 
و اســامی متقاضیان پالایش اولیه برای پالایش شــرط چهارم )ســابقه 
سکونت( به ادارات کل راه و شهرسازی استان ها و شهرهای جدید ارجاع 
شده است.بر اساس اعلام »رستم قاسمی«  وزیر راه و شهرسازی پالایش 
نهایی متقاضیان تا پایــان خردادماه تکمیل خواهد شــد تا روند معرفی 
متقاضیان پالایش نهایی شــده به بانک ها برای افتتاح حساب و اتصال به 
پروژه ها انجام شود و پروژه های تامین زمین شــده وارد مرحله عملیاتی 
و اجرایی شود.تعداد پروژه های شروع شــده در مناطق شهری ۵۳۰ هزار 
واحد است. همچنین تعداد پروژه های آغاز شده در مناطق روستایی ۱۶۰ 
هزار واحد و تعداد پروژه های کلنگ زنی شده در مناطق شهری ۳۲۱ هزار 

واحد گزارش شده است.
اجرای قانون جهش تولید مسکن مصوب ســال ۱۴۰۰ که با هدف بر حق 
تامین مســکن خانوارهای فاقد مســکن طراحی و تدوین شــد مستلزم 
انجام کارهایی از قبیل ثبت نــام و پالایش متقاضیان، تامین زمین، تامین 
مالی، مدیریت اجرا و ساخت تا تامین زیرســاخت ها و خدمات روبنایی و 
زیربنایی، تحویل به متقاضیان و فروش اقساطی تسهیلات بود که در این 
خصوص معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی در همراهی با 

سازمان ها و دستگاه های مختلف آنها را عملیاتی و اجرایی کرد.
بر اساس تاکید معاونت مسکن و ســاختمان اجرای قانون و دستیابی به 
اهداف آن مستلزم هماهنگی و تعامل با دستگاه های اجرایی در حوزه های 
مرتبط با مقوله مســکن است.طبق اعلام معاونت مســکن و ساختمان با 
وجود تمامی مشــکلات و چالش ــهای موجود بخش قابل ملاحظه  ای از 
اراضی موردنیاز طرح، تامین یا شناســایی و احصا شده، عملیات اجرایی 
تعداد زیادی پروژه شروع و پرداخت تسهیلات بانکی با کمترین موانع در 

حال انجام است.

مسکن رئیس هیات عامل صندوق توسعه ملی اعلام کرد

وط جدید امهال تسهیلات و سرمایه گذاری شر
خریدار   رئیس هیات عامل صندوق توسعه 
ملی از ســه مصوبه مهم جهت تعیین تکلیف 
استمهال تســهیلات پرداختی و همچنین 
ورود صنــدوق به ســرمایه گذاری داخلی و 
خارجی خبــر داد و گفت که طــرح ایجاد یا 
تملک بانکی تخصصی برای صندوق توسعه 
ملی جدی است. مهدی غضنفری، جزئیات 
جلســه هیات امنای صندوق توسعه ملی را 
تشریح کرد؛ ۱۰ پیشــنهاد مطرح و مصوب 
شده است که ســه مورد برای صندوق بسیار 

حائز اهمیت بوده است.

شرط موافقت با استمهال وام
رئیس هیات عامل صندوق توسعه ملی،  در 
این باره به مصوبه ای برای نحوه اســتمهال 
تســهیلات دریافتــی از صندوق اشــاره 
کرد و توضیــح داد: به دنبال بررســی های 
صورت گرفته، صندوق توســعه ملی دست 
به خوشــه بندی درخواســت های مطرح 
شــده زد و  چهار قاعــده بــرای آن تعیین 
کرد. در قاعده اول اگــر بنگاهی وام گرفته و 
درخواست اســتمهال کند، بررسی خواهد 
شــد که اگر  به طور جدی و بــا قاطعیت به 
دنبال تکمیل  پروژه باشد و از سویی عوامل 
سیاســی، اجتماعی و اقتصــادی موجب 
کندی پیشرفت پروژه باشد، صندوق با این 

درخواست موافقت خواهد کرد.

اگر کار رها شده باشد، صندوق پولش 
را قانونی می گیرد

غضنفری ادامه داد: در قاعــده دوم اگر منابع 
صندوق تســهیلات گرفته شــده ولی پروژه 
نیمه کاره رها شــده و یا اینکه تحرکی در آن 
نیست، ساخت و ســاز متوقف باشد و یا حتی 
اگر منابع به سمت محلی غیر از پروژه هدایت 
شده باشــد، آنگاه صندوق توســعه ملی، با 
درخواست استمهال موافقت نکرده و خواهان 
برگشــت منابع خواهد شــد، در این صورت 
ورود مستقیم برای بازگشت منابع داشته و  یا 

از کانال قوه قضاییه پیگیر خواهد شد.

استمهال به شرط دریافت بخشی 
از منابع

او در تشــریح قاعده سوم برای درخواست 
کنندگان استمهال تسهیلات یادآور شد: 
اگر درخواست اســتمهال برای تسهیلاتی 
باشــد که پروژه به مرحلــه بهره برداری 
رســیده و فروش ارزی و ریالی دارد، تنها 
زمانی مــورد موافقت قــرار می گیرد که 
بخشی از طلب صندوق از سوی تسهیلات 
گیرنده پرداخت شــود، اما اگر استنکاف 
کند، آنــگاه صندوق وثایــق در اختیار را 
به اجرا گذاشــته و  طلب خــود را تملک 

می کند. 

تسهیلات دولت به هیات امنا می رود
به گفتــه وی، قاعده چهارم به تســهیلات 
دریافتی دولت اختصاص دارد، پروژه هایی 
که مقرر شد بررســی درخواست استمهال، 
در هیــات امنای صندوق مطرح و بررســی 

شود.

شرایط ورود به سرمایه گذاری 
خارجی مصوب شد

 این مقام مســئول در صندوق توسعه ملی 
در ادامه، بــه یکی دیگــر از مصوبات هیات 
امنای صندوق در رابطه با ســرمایه گذاری 
در بازار  پولی و مالــی و پروژه های خارج از 
کشــور اشــاره کرد و گفت: طــی آن نحوه 
ورود بــه این نــوع ســرمایه گذاری اعم از 
مســتقیم یــا غیرمســتقیم و همچنین با 
اســتفاده از نهادهــای مشــاوره ای و غیره 
مطرح بــود که هیــات امنای صنــدوق با 
پیشنهاد سرمایه گذاری خارجی مستقیم و 
غیرمستقیم در حوزه های مختلف موافقت 
و در عین حال بر جذب سرمایه خارجی نیز 

تاکید کرد.

بانک و وام گیرنده سود می کنند، 
صندوق ضرر!

موضوع دیگر مصوب در جلسه هیات امنای 
صندوق توسعه ملی به اقدامی جهت حفظ 

دارایی هــای  صندوق در مســیر ســرمایه 
گذاری داخلی بــدون ورود به بنگاه داری بر 

می گردد.
رئیس هیــات امنای صندوق توســعه ملی  
در ایــن رابطه به جریان همــکاری بانک ها 
با صندوق اشــاره کرد و توضیح داد: یکی از 
علل طولانی شــدن پروژه هایی که از کانال 
صندوق تامیــن مالی می شــود همکاری 
ضمنی و یا ناگفته و نانوشــته بانک ها با وام 

گیرندگان است.
 به هر حــال در هر پــروژه ای که طولانی 
می شــود، بانک ها و وام گیرندگان ســود 
می کننــد امــا ضــرر آن بــرای صندوق 
می مانــد، این در حالی اســت که بانک ها 
انگیزه  کافی برای دنبال کردن بازگشــت 
معوقات صندوق ندارند و می توان گفت که 
یکی از دلایل عدم وصول مطالبات، ناشــی 
از همکاری نامناســب بانک هاست و باید از 
مسیر تســهیلات دهی صندوق توسعه ملی 

حذف شوند.     

صندوق باید برای خودش بانک
 داشته باشد                          

غضنفری گفت که پیشنهاد ایجاد یا تملک 
یک بانک توسعه ای و خاص صندوق توسعه 
ملی مطرح شده است و صندوق باید بتواند 
از این کانال تســهیلات را پرداخت کند که 
توجیه کافی برای این موضوع نیز از ســوی 
صندوق وجــود دارد و نمی خواهــد  منابع 

خود را به اسم تسهیلات رها کند.

سود صندوق به صفر رسیده است
وی در این رابطه با اشــاره به اینکه به این که 
سود صندوق توسعه ملی در ۱۰ سال گذشته 
حدود صفر بوده اســت و اگر ضرر ناشــی از 
ریالی کردن منابــع ارز را در نظــر نگیریم، 
حداکثر نرخ بازده تشــکیلات صندوق نیم 
درصد بــوده در حالی کــه در صندوق های 
ثروت جهان متوســط نرخ بازده به ۶ درصد 
می رسد یادآور شــد که این شیوه حکمرانی 
صندوق، آن را با مشــکلاتی مواجه کرده و  
اگر قرار باشد بانک ها و تسهیلات گیرنده ها 
با همین رویه پیش برود، همان بلایی که سر 
حساب  ذخیره ارزی آمد سر صندوق توسعه 
ملی هم خو اهد آمد. این در حالی اســت که 
هیات امنا به خطرات تهدید کننده صندوق 
واقف بوده و بر همین اســاس اجازه سرمایه 
گذاری بخش هــای مختلف را برای صندوق 

صادر کرد.

نقش منابع صندوق عوض می شود
رئیس هیــات عامل صندوق توســعه ملی 
یادرآور شــد: بر ایــن اســاس از این پس 
صندوق توســعه ملی مانند گذشته منابع 
را در اختیار ســرمایه گذاران قــرار خواهد 
داد، اما نقــش منابع صندوق، تســهیلات 
نیست بلکه مشارکت است و در پایان پروژه 
با فروش ســهام خود، از طرح خارج شده و 
منابع را بــه ســرعت وارد طرح های جدید 
می کند که گامی در مسیر دستیابی به نرخ 

هشت درصد رشد اقتصادی خواهد بود.

تا ۲ ماه آینـده

ونیکی به یارانه بگیرها داده می شود کالابرگ الکتر
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رحلت امام خمینی )ره( تسلیت باد

رئیس کل بانک مرکزی خبر داد

اختیارات ویژه برای تعادل 
بازار ارز در راه است
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خانه  هنر   میرا

 معاون اول رئیس جمهور: 
وپل برای جبران   اموال مالک متر

خسارت ها توقیف شده است

 تاکید رئیس جمهور
 بر پیگیری حل مشکل آلودگی 

هوا تا حصول نتیجه

رئیس سازمان برنامه و بودجه:

وج نفت  در کوتاه مدت خر
 از بـودجه امکان پذیر نیست

سخنگوی صنعت برق:

تعداد مشترکان پرمصرف برق 
کاهش یافت

صفحه 2

صفحه 4

صفحه 2

صفحه 2

صفحه 2

 دبیر اتحادیه بنکداران مــواد غذایی با تکذیب افزایش 
قیمت برخــی کالاها، گفــت: تاکنون هیــچ افزایش 
قیمتــی بــرای رب گوجه فرنگی و تن ماهــی در بازار 
مشاهده نشده است.»قاسمعلی حسنی« اظهار داشت: 
کارخانه ها تولید رب گوجه فرنگی از چند روز گذشــته 

عرضه این محصــول در بازار را کاهــش داده اند و این 
موضوع با الگوبرداری از کالاهای دیگر باهدف افزایش 
قیمت انجام شده است.وی با بیان اینکه افزایش قیمت 
رب گوجه فرنگی در سازمان حمایت مصرف کنندگان 
و تولیدکنندگان در حال بررســی اســت، خاطرنشان 

کرد: به همین دلیل عرضه این محصول محدود شــده 
اســت و بنکداران برای تأمین نیاز بازار پیگیر خرید از 
تولیدکنندگان هستند.حســنی تصریح کرد: برخلاف 
اینکه در حــال حاضر فصل تولید گوجه فرنگی اســت 
نیاز بازار از ســوی تولیدکنندگان کمتر پوشــش داده 

می شود، درحالی که پیش ازاین عرضه گوجه فرنگی با 
اجبار حتی گاهی همراه روغن خوراکی عرضه می شد.

به گفته حســنی،   پیش ازاین رب گوجه فرنگی جایگاه 
ویژه ای در ســبد فروش بنکداران نداشــت اما کاهش 

عرضه موجب شده بازار این محصول داغ شود.

افزایش قیمت رب گوجه فرنگی و تن ماهی تکذیب شد

 رئیس کل بانک مرکزی گفت: با پوشش کاملی که در بازارها انجام می دهیم
 قطعاً آرامش در بازار ارز ایجاد می شود؛ البته بانک مرکزی از ظرفیت قوانین موجود 
 استفاده می کند و به زودی اختیارات ویژه ای هم برای بانک مرکزی اضافه می شود
 و می تواند به تعادل در بازار کمک زیادی کند



وزیر اقتصاد و دارایی مطرح کرد

افزایش قیمت های جهانی یک عامل مهم تورم فعلی در کشور

تا ۲ ماه آینده

ونیکی به یارانه بگیرها داده می شود کالابرگ الکتر

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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سنگ اندازی بانک ها بر سر راه کارآفرینی
حمید الماســی   زمانی که یک کارآفرین در آغاز مســیر قرار دارد و 
پس از تحقیق و مطالعه های فراوان به فعالیتی روی آورده است، به طور 
قطع توان بازپرداخــت وام های بانکی را با ســود ۱۸ درصد ندارد و این 
ناهمواری ایجاد شده از طرف بانک ها به فعالیت مولدانه در کشور لطمه 

می زند.
با نگاهی به وضعیــت بنگاه های تولیدی کشــور و آمارهای قابل توجه 
بیکاری به این موضوع مهم و اساســی پی می بریم که فعالیت های مهم 
و ایده های خلاقانــه در حوزه های کارآفرینی جایــگاه اصلی خود را از 
دســت داده اند و دیگر چنین روحیه و انگیزه ای به عموم جامعه منتقل 
نمی شــود که برای گذران زندگی و کســب درآمدی به منظور تامین 

معیشت خود سراغ این گونه کارهای توسعه ساز حرکت کنند.
متغیرهای کلان اقتصــادی با کم رمقــی تولید رابطه ای مســتقیم و 
تنگاتنگی را دارند در نتیجه با شــکل گیری بی ثباتی در شــاخص های 
کلان و بازارهــای متزلــزل طی ســال های گذشــته عملًا کشــش 

فعالیت های مولد را از جامعه سلب کرده است.

کارآفرینی، تنها راه نجات اقتصاد کشور
 به اعتقاد برخی از کارشناسان اقتصادی، هموارترین راه برای رسیدن به 
وضعیتی پایدار در امور اقتصادی کشور و کاهش آمار بیکاری، گسترش 
روحیه کارآفرینی در جامعه اســت و تا نقش آفرینــان اقتصادی یک 
کشور که همان مردمان آن ســرزمین هســتند به کارآفرینی نگاهی 
ارزشی و معنوی نداشته باشند هر روز شاهد نزدیک تر شدن اقتصاد به 

لبه پرتگاه فروپاشی هستیم.

الزام بانک ها به پرداخت تسهیلات برای نو کارآفرینان
دولت بــرای ایفای نقش هدایتگــری و تنظیم گری در اقتصاد کشــور 
موظف است که تمام تمرکز خود را برای پیشبرد اهداف تولیدی مندرج 
در برنامه توســعه ملی به کار گیرد تا اقتصاد کشور را در ابتدا از بی ثباتی 
خارج کند و پس از آن برای شکوفایی اقتصاد اقدامات لازم را انجام دهد. 
اگر به فهرستی از مشــکلات اصلی کارآفرینان در کشور نگاهی اندازیم 
به خوبی متوجه می شــویم که عدم بودجه مکفی و لازم برای راه اندازی 
کســب وکار مهم ترین و بزرگ ترین مانع برای بر ســر راه کارآفرینان 

است.

از بین بردن روحیه کارآفرینی با سودهای 1۸ درصدی وام ها
یکی از مشکلاتی که در طول سالیان گذشــته همواره کارآفرینان با آن 
درگیر بودند، چگونگی بازپس گیری تسهیلات و سودهای گزاف بانکی 
است. برای مثال زمانی که یک کارآفرین در ابتدای این مسیر قرار دارد 
و پس از تحقیق و مطالعه های فراوان به فعالیتی روی آورده است به طور 
قطع توان بازپرداخــت وام های بانکی را با ســود ۱۸ درصد ندارد و این 
ناهمواری ایجاد شده از طرف بانک ها به فعالیت مولدانه در کشور لطمه 

می زند.

قدم بلند دولت سیزدهم برای حمایت از فعالیت های مولد
این ناتوانی کارآفرینان در بازپرداخت تسهیلات خود باعث می شود که 
بانک از اقدامات تنبیهی خود اســتفاده کند و در بسیاری از موارد کار به 
تعطیلی آن بنگاه تولیدی می رســد که این موضوع چالش هایی را برای 

هر دو طرف ایجاد می کند.
البته بــا روی کارآمدن دولت ســیزدهم در خصــوص تولیدکنندگان 
قوانین خوبی از ســمت بانک مرکزی در حال نهایی شدن است که یکی 
از آن ها ابلاغ قوانینی است که اگر واحد تولیدی بدهکاری داشته باشد 

به راحتی نتوان آن واحد را تعطیل کرد.

شراکت بانک با کارآفرین از ابتدا تا انتها
البته برخی از کارشناسان معتقدند که بانک امین سپرده گذاران است 
و باید با پرداخت به موقع و صحیح اعتماد ســپرده گذاران خود را جلب 
کند. اگر قرار باشد که پس از اعطای هر تسهیلاتی با چالش های مختلف 
روبه رو شود، دیگر ســپرده گذاران به بانک اطمینان نمی کنند و برای 
پرداخت ســود آنها با مشکلات متعددی روبه رو می شــود اما در مقابل 
گروهی دیگر می گویند که در قانون تسهیلات، بانک شریک کارآفرین 
و فعال اقتصادی است و بانک باید از ابتدا تا انتها به عنوان حامی در کنار 

کارآفرینان باشد.
اما اگر به وظیفــه ذاتی بانک ها توجه کنیم این نکتــه را در می یابیم که 
بانک ها باید از نگاه صرف یک بنگاه اقتصادی خارج شوند و توان خود را 
برای تولیدکننده قرار دهند. ممکن است بنگاه هایی وجود داشته باشند 
که از تسهیلات بانکی سوءاستفاده کنند اگر تخلفی صورت گرفت فوراً 
ورود پیدا کنند، اما اگر بخواهیم همه را با یک چشم نگاه کنیم، هرگز به 

راهکار درستی دست پیدا نخواهیم کرد.

توجه ویژه کارآفرینان به زمان دریافت تسهیلات بانکی
در نتیجه دولت باید بازنگری اساسی در اقدامات بانک ها داشته باشد و 
نظارت دقیق و مســتمر را در این موضوع پیگیری کند تا کارآفرینان با 
نگرانی کمتری نسبت به دریافت تســهیلات اقدام کنند. البته به گفته 
برخی کارشناســان بهترین مرحله برای اخذ تسهیلات زمانی است که 
بررسی های کامل انجام شده باشد و به خوبی از شرایط تحریمی، قیمت 

مواد اولیه و وضعیت فروش آن محصول در بازار آگاه باشیم.

رئیس سازمان برنامه و بودجه:
وج نفت از بودجه  در کوتاه مدت خر

امکان پذیر نیست
رئیس ســازمان برنامه و بودجه گفــت: در کوتاه مدت خــروج نفت از 
بودجه امکان پذیر نیســت و اصلاح ســاختار بودجه فقط خروج نفت 

نیست و اصلاحات دیگری لازم است که صورت گیرد.
سیدمسعود میرکاظمی درباره اصلاح ساختار بودجه دولت و اینکه  آیا 
شاهد هستیم که نفت از ساختار بودجه کنار برود؟ گفت: در کوتاه مدت 
خروج نفت از بودجه امکان پذیر نیســت و اصلاح ساختار بودجه فقط 
خروج نفت نیست و اصلاحات دیگری لازم است که صورت گیرد. اینکه 
بودجه ســاده و قابل فهم و رصد باشد و دســتگاه ها و استان ها در قبال 
بودجه پاسخگو باشند مهم است. وی افزود: وزیر علوم می گوید دانشگاه 
ها هیات امنا دارند و بودجه می گیرند و من کاره ای نیســتم.  ما هم در 
پیشنهادی که به مجلس دادیم یک ردیف برای وزیر گذاشتیم و گفتیم 
وزیر باید پاسخگوی رشــد علمی کشور باشــد و دوباره دوستان آن را 
برگرداندند و گفتند که خیر همه دانشــگاه ها باید ردیف داشته باشند.  
وزیر ماه گذشــته اعتراض داشــت که من دخل و تصرفی در تخصیص 
بودجه ندارم؛ لذا اصلاح ساختار بودجه  ابعاد مختلفی دارد و به حمدالله 
جلسات مشترکی شروع شده اســت.میرکاظمی تصریح کرد: یکی از 
ماموریت  های جلســات شورای اقتصادی ســران، ماموریتی است که 
مقام معظم رهبری ارایــه داده بودند و آن هم  اصلاح ســاختار بودجه 
اســت، لذا کاری را شــروع کردیم و امیدواریم با کمک مجلس و دست 
اندرکاران م بتوانیم در صحن شورای عالی اقتصاد سران آن را تصویب و 
بعد به مجلس ببریم. رئیس ســازمان برنامه و بودجه در پایان گفت: کار 
شروع شده و امیدواریم در کوتاه مدت انجام شــود و ما در حال بررسی 
قانون برنامه هستیم و باید زودتر آن را برسانیم، زیرا بودجه سال  ۱۴۰۲ 

مبتنی بر قانون برنامه است. 

یادداشت

تریبون

خریدار   وزیر امور اقتصــاد و دارایی یکی 
از عوامل مهم تــورم در کشــور را افزایش 
قیمت هــای جهانــی عنوان کــرد و گفت: 
با وجود این، نــرخ تورم کشــورمان در ماه 
گذشته نســبت به نرخ تورم در کشور های 

دیگر پایین تر بوده است.
 ســید احســان خاندوزی با بیــان اینکه 
آمار های بانک مرکزی نشان می دهد که ما 
در ماه گذشته نســبت به فروردین و اسفند 
ماه شاهد افزایش ســطح عمومی قیمت ها 
در کشور بودیم گفت: دو دسته عوامل مؤثر 
خارجــی و داخلی وجــود دارد که به جهت 
دقت نکردن به این دو دســته عوامل گاهی 
مواقع در فضای عمومی مطرح می شود که 
این افزایش ها ناشــی از حذف ارز ترجیحی 
چند قلم کالای محدود و مشتقات آنهاست 
در حالی که واقعیت این نیست و سهم کمی 
از تورم به حــذف ارز ترجیحــی کالا های 
وارداتی برمی گردد.وی افزود: ســهم بسیار 
مهم تری بــه ایــن برمی گردد کــه داخل 

کشور عواملی داشتیم که به صورت طبیعی 
در ابتــدای ســال موجب افزایــش هزینه 
تمام شده تولید و محصولات در کشور شده 
اســت.وزیر اقتصاد گفــت: افزایش قیمت 
نهاده های تولید، افزایش دستمزد کارگران 
و افزایش قیمــت انــرژی و آب در برخی از 
بخش ها موجب شــده اســت که افزایش 

قیمت تمام شده کالا ها محسوس باشد.
وی راجع به عوامل خارجــی مؤثر در تورم 
گفــت: یک دســته از عوامــل خارجی هم 
داشــتیم که نه تنها در ایران بلکه در سراسر 
دنیا موجب شده است که ماه گذشته یعنی 
ماه آوریل ماه بسیار ویژه ای باشد؛ به طوری 
که در یک مــاه افزایش قیمــت کالا ها در 
کشــور روســیه ۱7 درصــد در برزیل ۱۲ 
درصد، در هلند ۶/9، در انگلستان 9 درصد، 
آمریکا ۸ درصد، آلمــان ۴/7 درصد و ایتالیا 
بالای ۶ درصد بوده اســت کــه البته میزان 
افزایش تورم در ماه گذشته در اقتصاد ایران 

کمتر از این کشورهاست.

خاندوزی با ابــراز اینکــه افزایش عمومی 
قیمت ها و کالا ها را همه دنیــا تجربه کرده 
است، خاطرنشان کرد: مثلًا ترکیه در طول 
یک سال گذشته بیش از 7۰ درصد افزایش 
شــاخص تورمی را تجربه کرده است و ما در 
داخل کشور به دلیل اینکه با مسئله کمبود 
مواجه نیستیم کالا های اساسی تأمین شده 
اســت در حالی که در بســیاری از کشور ها 
جیره بندی شده است و فقط تعداد کمی از 

کالا های اساسی را مردم می توانند در سوئد، 
انگلســتان و کشــور های دیگر خریداری 
کنند، اما در ایران در زمینه تأمین کالا های 
اساســی طبق گزارش هــای وزارت جهاد 

کشاورزی مشکلی نداریم.
وی اضافه کرد: قیمت کالا های اساســی از 
جمله ذرت، جو و گندم در دنیا حتی روزانه 
در حال تغییر است و همه کشــور ها بعد از 
جنگ اوکراین در حال رقابت در خرید این 
دسته از کالا ها هســتند؛ پس این نوسان در 
قیمت ها به دلیل عوامل خارجی و همچنین 
عوامل داخلی از جمله افزایش دستمزدها، 
نهاده های داخلی، انرژی و... بوده اســت که 
همه این ها نشــان می دهد در محصولی که 
نصف مواد اولیه آن وارداتی باشد با افزایش 
قیمت های جهانی و نرخ ارز، نصف قیمت آن 
افزایش پیدا می کند و داخل کشــور که در 
اوایل ســال های مختلف همیشــه افزایش 

قیمت داشتیم امسال هم رخ داد.
وزیر اقتصاد گفــت: بنای دولت در ســتاد 

اقتصادی این است که حتماً از طریق اعلام 
قیمت های کاملًا کارشناســی و منطقی و 
عدم اجازه به افزایش قیمت های بی ضابطه 
و افسارگســیخته، شــاهد این باشــیم که 
سیاســت های کنترل قیمت هــا در تیر و 

مرداد به شکل مؤثرتری اجرا شود.
وی درباره عوامــل بلندمدت تورم و افزایش 
قیمت هــا گفت: مســئله کســری بودجه 
دولت ها و متکــی بودن به بانــک مرکزی 
موجب تورم می شد و همچنین بی انضباطی 
شــدید شــبکه بانکی در گذشــته، مؤثر 
در افزایــش قیمــت دارایی ها در کشــور 
بــوده اســت.خاندوزی خاطرنشــان کرد: 
امیدواریــم این عوامــل کوتاه مــدت آن 
مقدار که قابل مدیریت اســت و جزو عوامل 
خارجی و وارداتی نیســت کنترل شود و در 
ماه های آینده با نرخ افزایش قیمت کمتری 
نســبت به قیمت گذشــته روبه رو باشیم 
و هدف گذاری هــای بانک مرکــزی برای 

کنترل تورم امسال محقق شود.

رئیس جمهــور تأکید کرد: پیگیری اقدامات ســازمان 
حفاظت محیط زیســت برای حل مشــکل آلاینده ها 
و معضل گرد و غبار تا حصــول نتیجه مطلوب، ضروری 
است. آیت الله »ســید ابراهیم رئیسی« در جلسه هیأت 
دولت بر رعایت انضباط مالی از ســوی دســتگاه های 
دولتی تأکید کرد و با اشــاره به ضرورت توجه به حقوق 

اقشار مختلف جامعه، گفت: رعایت انضباط مالی توسط 
مدیران بســیار مهم اســت، اما نباید موجــب تضییع 
حقوق مردم شــود.رئیس جمهور با بیان این که تأخیر 
در پرداخــت حقوق نیروی انســانی برای یک ســاعت 
هم مجاز نیست، افزود: اگر کســی ذی حق نیست، باید 
توجیه و موضوع برای وی تبیین شود، نه آنکه بلاتکلیف 

بماند. آیــت الله رئیســی در بخش دیگری از ســخنان 
خود با تسلیت شــهادت دو محیط بان در استان فارس 
در درگیری با شــکارچیان غیرمجاز و آرزوی بهبودی 
محیط بان دیگر که در این حادثه مجروح شده است، بر 
لزوم حمایت قاطع از محیط بانان که در مقابل متعرضین 
به قانون و حقوق عمومی می ایستند، تأکید کرد.رئیس 

جمهور در ابتدای سخنانش با تبریک ولادت با سعادت 
حضرت فاطمــه معصومــه )س( و آغاز دهــه کرامت، 
هجرت حضرت علی بن موســی الرضــا )ع( از مدینه به 
طوس را مبدأ شکل گیری »تمدن رضوی« دانست و بر 
لزوم تبیین این تمدن و معرفی شــخصیت و سیره ائمه 

اطهار)ع( تأکید کرد.

رئیس جمهوری

تاکید رئیس جمهور بر پیگیری حل مشکل آلودگی هوا تا حصول نتیجه

 معاون اول رئیس جمهور گفت: دولت تمام امکاناتش 
را برای رســیدگی به حادثــه متروپل بســیج کرده و 
امیدواریم به زودی با جبران خســارت ها این موضوع 
تمام شود؛ البته اموال مالک توقیف شده تا از محل آن 

خسارت ها جبران شود.
»محمد مخبر« در حاشیه جلسه هیأت دولت در جمع 
خبرنگاران اظهار داشت: حادثه متروپل آبادان حادثه 
بســیار تلخی بود که در ســایه تخلفات جدی مالک و 

مراکز صدور مجوز رخ داد.
وی افزود: دولت تمام امکاناتش را برای رســیدگی به 
این حادثه بســیج کرده و اگر چه این حادثه و امکانات 
اختصاص یافته برای حل بحران اصلًا با بحران پلاسکو 
قابل مقایسه نیســت، از تجربه پلاسکو استفاده کردیم 
که امیدواریم به زودی با جبران خسارت ها این موضوع 
تمام شود؛ البته اموال مالک توقیف شده تا از محل آن 

خسارت ها جبران شود.

معــاون اول رئیس جمهــور در پاســخ به 
سؤالی درباره برنامه دولت برای ایمن سازی 
۱۳7 ســاختمان ناایمن در تهــران و دیگر 
شهرســتان ها، گفــت: رئیس جمهــور به 
وزیر کشــور دســتور داد تا این ساختمان ها 
و مالــکان آن ها را شناســایی کنــد و طی 
دستورالعملی از آنها بخواهد که ایمن سازی 

لازم را انجام بدهند.
مخبر همچنین در پاســخ به ســؤال دیگــری مبنی 
بر این که ارزیابی شــما از ســبد غذایی مــردم پس از 
آزادسازی قیمت ها چیست؟ اظهار داشت: یارانه های 
معیشــتی ماه اول پرداخت و توسط مردم برداشت شد 
و برای ماه دوم نیــز این مبلغ در حســاب مردم وجود 
دارد. این جبران هزینه از طریق پرداخت یارانه ها برای 
عده ای از مردم در نظر گرفته شــده امــا برای برخی از 

دهک ها چنین جبرانی نداریم.

وی اجــرای طرح مردمی ســازی یارانه ها را 
الزام قانونی دانســت و تصریح کــرد: یکی از 
اهداف این طرح این بود که یارانه ها هدفمند 
شــود. تا قبل از این عده ای از این هدفمندی 
حداکثر اســتفاده را می کردنــد اما برخی از 
خانواده ها ماهانه یک شانه تخم مرغ هم نمی 

توانستند تهیه کنند.
مخبر ادامــه داد: این طرح اثراتی بــر روی همه کالاها 
دارد کــه در حال کار بر روی آن هســتیم. مــا اگر ارز 
ترجیحی را حذف نمی کردیم به دلیل تحولاتی که در 
حوزه بین المللی اتفاق افتاده و برخی مصوبات مجلس 
و مشــکلاتی که برای تولیدکنندگان به وجود می آمد، 

گرانی را داشتیم.
وی با بیان این که حذف ارز ترجیحی یکی از پازل های 
برنامه دولت بود، از مــردم به دلیل همراهی با دولت در 
اجرای این طــرح قدردانی کرد و گفــت: از مردم می 

خواهم مقداری حوصله کنند؛ چرا که این مســأله در 
واقع »عسر« قبل از فرج است.

معاون اول رئیــس جمهور بــا اعلام این خبــر که از 
هفته آینــده ۴ کالای بســیار اساســی و مهم قیمت 
مصرف کننده خواهند خــورد، از مردم خواســت در 
صورت مشــاهده هر تخلفــی در عرضه نــرخ مصوب 
کالاهــا، آن را بــه ســامانه ۱۲۴ ســازمان تعزیرات 

حکومتی اطلاع دهند.
مخبر با بیان این که هیچ کمبود کالایی در فروشگاه ها 
نداریم، افزود: یک گروه کالایی مهم نیز در حال برنامه 
ریزی اســت و به زودی قیمت مصــرف کننده خواهد 

خورد.
وی در پاســخ به ســؤالی در خصوص احتمال شیوع 
بیماری »آبله میمونی« در کشــور، گفت: تاکنون هیچ 
مورد مثبتی از این بیماری در کشــور نداشــتیم اما در 

حال مطالعه و بررسی آن هستیم.

دولت

وپل برای جبران خسارت ها توقیف شده است  معاون اول رئیس جمهور: اموال مالک متر

خریدار   رییس مجلس شــورای اسلامی 
گفت: بــر اســاس قانــون و در راســتای 
تامین کالاهای اساســی، صدور کالا برگ 
الکترونیکی در مجلس مصوب شده است و 
طی ۲ ماه آینده کالا برگ ها در قالب کمک 

معیشتی به افراد یارانه بگیر داده می شود.
 »محمدباقــر قالیباف« در یادواره ســردار 
شــهید محمد میرزا ســلگی و ۸۵۰ شهید 
شهرستان نهاوند افزود: با صدور کالا برگ، 
چند قلم کالا با قیمت مناســب ســال قبل 
به دســت یارانه بگیران می رســد که البته 
رویکرد اصلــی مجلس در بحــث مردمی 

سازی یارانه ها، کاهش تورم و گرانی است.
وی با اشــاره به اینکه از دیگر اقدامات مهم 
مجلس شورای اســلامی توجه به موضوع 
در حوزه شــرکت های دانش بنیان اســت، 
ادامه داد:  هدف ایــن توجه ایجاد جهش در 
حوزه کار و تولید اســت که بر همین اساس 
از اردیبهشت امســال قانون صدور مجوزها 
اجرا شــده که اجــرای آن ظرفیت خوبی 

درحوزه سرمایه گذاری فراهم می کند.
قالیباف تصریح کرد: در حالیکه پیش از این 
افراد برای درخواســت کار و دریافت مجوز 
ســالها مجبور به رفت و آمد در ادارات بودند 
ولی با اجرای این قانون، پاســخ استعلامات 
در کمترین زمان داده می شــود و تاخیر در 
پاسخ به اســتعلامات به معنای تایید مجوز 

است.
رییــس مجلس شــورای اســلامی گفت: 
بر اســاس این قانــون، زمان پاســخگویی 
بــرای مجــوز کار در شــغل های ثبــت 
درگاه  طریــق  از  محور)درخواســت 
الکترونیکی( سه روز و در تایید محور)تایید 

از دستگاه مربوطه( نیز سه ماه است.
قالیباف به برخی از نکات بودجه امســال در 
کشور اشاره کرد و افزود: برای بیمه رایگان 
همه افراد فاقــد بیمه درمانــی که معادل 
۶ میلیون نفر هســتند هفت هــزار میلیارد 
تومان اعتبار پیش بینی شــده که با اهتمام 

دولت از ابتدای سال تاکنون سه میلیون نفر 
از این تعداد بیمه درمانی شدند.

وی خاطر نشــان کــرد: همچنیــن برای 
بیماران صعب العــلاج کارت ویژه ای صادر 
و پنج هزار میلیارد تومــان در این بخش در 
نظر گرفته شــد تا بیماران در این شرایط با 

مشکل مواجه نشوند. 
رییس قوه مقننه با بیان اینکه تدوین برنامه 
هفتم نیز پیش روی دولت و مجلس اســت، 
اظهار داشت: در جلسات سران قوا و جلسات 
مجلس و دولت همه مصمــم به تدوین این 
برنامه مبنی بر دقت، تدبیــر و آینده نگری 

هستند.
قالیباف با اشاره به اینکه برنامه توسعه کشور 
باید به مشکلات اقتصادی داخلی، ظرفیت 
منابع مادی و انسانی توجه کند، تاکید کرد: 
در تدوین این سند، تجربیات و نقاط قوت و 
ضعف ۶ برنامه گذشــته در نظر گرفته شده 
اســت تا نقاط قوت تقویــت و ضعف ها رفع 

شود.
وی اضافه کــرد: اصلاح ســاختار و ناترازی 
بودجه و حل مشــکل ســرمایه گــذاری با 
رویکرد کاهش تــورم و گرانــی مهمترین 
مواردی اســت که در برنامه هفتم توســعه 

کشور دنبال آن هستیم.
قالیباف بــا بیــان اینکه مجلس شــورای 
اسلامی در برخی زمینه ها کارهای اساسی 
انجام داده اســت، گفت: یکی از مشــکلات 
کنونی در کشــور ما این اســت که قانون به 
صورت ضعیف اجرا و یا اصلا اجرا نمی شود 
در حالیکه باید قوانین مناســب، تصویب و 

برای اجرای آن محکم ایستاد.
رییــس مجلس شــورای اســلامی افزود: 
جنگ اوکرایــن بر امنیت انــرژی و امنیت 
غذایی در مقیاس جهانــی و منطقه ای اثر 
گذاشته اســت بنابراین باید نتیجه تدوین 
برنامه هفتم توسعه کشور رسیدن به ثبات 

اقتصادی در قالب یک دوره پنج ساله باشد.

قالیباف اظهار داشــت: ایران در این شرایط 
ســخت، امکان و ظرفیت مناسب برای گام 

برداشتن در مسیر ثبات اقتصادی را دارد.
 

عزت، استقلال، آزادی و قدرت این 
ملت برگرفته از فرهنگ جهاد و 

شهادت است
رییس مجلس شــورای اســلامی در ادامه 
ســخنران خود بــا تاکیــد بر اینکــه همه 
دســتاوردهای مادی و معنــوی را مدیون 
شــهدای گرانقدر هســتیم، گفــت: امروز 
مهمترین بحث در یادواره های شــهدا این 
اســت که بدانیم در کشــوری زندگی می 
کنیم که شــهدای زیادی بدون هیچ بهانه و 
خواسته ای ، آزادانه و شجاعانه برای دفاع از 

انقلاب و نظام جان خود را فدا کردند.
وی با بیان اینکه عزت، اســتقلال، آزادی و 
قدرت این ملت برگرفتــه از فرهنگ جهاد 
و شهادت اســت، ادامه داد: شهادت طلبی 

جنگ طلبی نیســت بلکه مبــارزه با ظلم، 
حفظ عزت و هویــت، اســتقلال و امنیت 
جامعه و پیمودن مسیر تربیت و رشد مردم 

است.
قالیباف خاطر نشــان کــرد: روحانیت در 
فرهنگ شــهادت طلبی پیشتاز همه اقشار 
جامعه است به نحوی که بیش از همه اقشار، 
در ترویــج فرهنگ جهاد و شــهادت طلبی 

پیشگام بوده اند. 
وی افــزود: امام راحل در عصــر مظلومیت 
اســلام و به حاشــیه رفتن دین، جز در راه 
خدا سخن نگفت و گام برنداشت و با روحیه 
جهادی و شــهادت طلبی، اســلام و عزت 

مسلمین را در پهنه گیتی احیا کرد.
وی ادامه داد: امروز شهرســتان نهاوند را با 
شهدای جنگ تحمیلی، شهدای گروه ابوذر 
و شــهید حاج میرزا ســلگی می شناسند، 
جوانان این خطه از کشورمان در اوج خفقان 

در برابر جبهه کفر تا مرز شهادت ایستادند.
قالیباف تاکید کرد: برای تداوم راه و فرهنگ 
شهدا باید کارآمدی دین در اداره جامعه را به 
اثبات رساند و نشان داد که نظام اسلامی در 
عملکرد خود و خدمت به این مردم نجیب، 

سرآمد است.
وی گفت: همه خدمتگزاران نظام اســلامی 
باید به صورت موثر و کارآمــد در هدایت و 
پیگیــری کارها تــلاش کنند تا آثــار این 

فعالیت ها را در زندگی مردم ببینم.
»محمدباقــر قالیبــاف« رییــس مجلس 
شــورای اســلامی صبح امروز در آغاز سفر 
به اســتان وارد فرودگاه همدان شد و مورد 
استقبال رسمی استاندار، نماینده ولی فقیه 
در اســتان همدان و جمعی از مقامات قرار 

گرفت.
قالیباف در ادامه با سفر به شهرستان نهاوند 
ضمن بازدید از روند اجرای مجموعه ســد 
گریــن، با حضور در گلزار شــهدای شــهر 
و اهدای گل به مقام شــامخ شــهدای این 

شهرستان نیز ادای احترام کرد.



ایمن سازی شبکه برق بازار اصفهان

استان

اصفهان-مریم مومنی
مدیر امور برق منطقه یک شرکت توزیع برق اصفهان گفت: ۱۵ 
میلیارد تومان اعتبار از سال گذشــته تاکنون برای ایمن سازی 

شبکه برق بازار اصفهان هزینه شده است.
سیدعلیرضا عریضی گفت: طی اقدامات انجام شده، ۳۵ درصد 

از بازار اصفهان به لحاظ تجهیزات برق ایمن سازی شده است.
او به برنامه های این امور برای اجرای اصلاح شبکه فشار ضعیف 
در بازار اصفهان پرداخت و گفت: از مهمترین اقدامات انجام شده 
در بازار اصفهان، تجهیز پست ســرای ملک التجار بود که در این 

طرح اصلاح ساختار شبکه با اســتفاده از تبدیل شبکه سیمی 
به کابل خودنگهدار انجام شــد. اصلاح و تعویض کابل سرویس 
انشعاب مشترکان، اصلاح شــبکه داخل بازار به طول ۷۰۰ متر 
و کابل کشی فشار متوسط و فشــار ضعیف بازار قیصریه و سرای 
ملک التجار از دیگر برنامه های انجام شده در بازار بزرگ اصفهان 
بود. به گفته عریضی اقدامات انجام شده برای تجهیز پست سرای 
ملک التجار در چهار مرحله اجرا گردید که شامل نصب ترانس، 
کابل کشی فشــار متوسط و ضعیف، بهینه ســازی شبکه فشار 
ضعیف هوایی داخل سرای ملک التجار و برکناری شبکه فرسوده 

و نا ایمن بود. او هدف از اجرای تجهیز پســت سرای ملک التجار 
را اجرای طرح جامع بازار تاریخی اصفهان و ایجاد ظرفیت شبکه 
اعلام کرد و گفت: با تجهیز پست سرای ملک التجار و کابل کشی 
فشــار ضعیف جهت تعدیل بار فیدر های پســت های همجوار 
و تابلو های بازار قیصریه انجام شــد و با ایمن سازی و رفع خطر 
شبکه فشار ضعیف ســیمی که به صورت خطرناک عبور کرده 
بود و شبکه داخلی ســرای ملک التجار را تغذیه می کرد حذف 
و اصلاح شــبکه با کابل خودنگهدار به همراه تعویض پایه های 

فرسوده انجام شد.

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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قزوین-مریم نقدی
 معاون امور مشترکین شرکت آب و فاضلاب استان قزوین 
گفت: در سال گذشته ۱۱۱۳ فقره انشــعاب غیرمجاز آب 
آشامیدنی در استان قزوین کشف و نسبت به برخورد قانونی 
با آن اقدام شده است. ناصر لامعی با اشاره به برخورد قانونی 
با ۱۱۱۳ فقره انشعاب غیرمجاز آب آشــامیدنی در استان 
قزوین، بیان کرد: از این ۱۱۱۳ فقره انشعاب، ۳۹۸ فقره در 
مناطق شهری و ۲۱۵ فقره در مناطق روستایی استان بوده 
که تعیین تکلیف نهایی صــورت گرفته و مابقی نیز در حال 

بررسی در واحد حقوقی و رسیدگی قضایی قرار دارد.
وی تصریح کرد: مقابله با انشــعاب غیرمجاز آب آشامیدنی 
بسیار مهم است چرا که موجب ضایع کردن حقوق عمومی 
اســت و علاوه بر آن مخاطره های مربوط بــه احتمال ورود 

آلودگی به شبکه آب را نیز به دنبال خواهد داشت.
معــاون امور مشــترکین شــرکت آبفای اســتان قزوین 
خاطرنشان کرد: براساس قانون مجازات استفاده کنندگان 
غیرمجاز از آب، مجازات ســنگینی برای افراد ســودجو و 
متخلف در قانون دیده شده است لذا توصیه می گردد مردم 

از انشــعاب گیری غیرمجاز و یا هرگونه مصرف غیرمجاز از 
کاربری انشعاب قانونی واگذار شده که خلاف مقررات است 
خودداری کنند. لامعی در پایان از مردم خواســت بر اساس 
وظیفه شــهروندی در صورت مشــاهده هرگونه انشعاب 
غیرمجاز مراتب را از طریق سامانه تلفنی ۱۲۲ اعلام کرده و 
در صورت حصول اطمینان از راستی آزمایی کارشناسان، از 

پاداش مربوطه نیز برخوردار شوند.

سمنان
دبیــرکل جامعه اســلامی کارگــران کشــور از بهبود و 
ساماندهی وضعیت پوشــش بیمه ای بالغ بر یک میلیون 
و ۸۰۰ هزار نفر از کارگران عضو جامعه اســلامی کارگران 

خبر داد.
احمد کرمی در کمیســیون کارگری اســتان سمنان که 
با حضور ریــواده، معاون سیاســی، امنیتــی و اجتماعی 
اســتاندار،دبیر کل و معاون جامعه اسلامی کارگرانکشور 
برگزار شــد بر لزوم توجه بیــش از پیش به قشــر کارگر 
 تاکیــد و اظهار کــرد: باید بــه کارگران توجه بیشــتری 

شود.
وی به لزوم کمک به تحقق شعار سال اشاره و خاطرنشان 
کرد: با توجه به شعار سال، امیدواریم در ماه های باقیمانده 
ســال بتوانیم در این حوزه اقدامات خوبی را در راســتای 

تحقق شعار سال و سیاســت های دولت مردمی آیت الله 
رئیسی عملی سازیم.

دبیرکل جامعه اسلامی کارگران کشور ادامه داد: امروز در 
کشور نیاز به توسعه اقتصاد و فرهنگ وابسته به آن را داریم 
و همگان باید در این راســتا تلاش کنیم تا شــاهد ایجاد 

ثروت مناسب برای مردم باشیم.
وی از سمنان به عنوان اســتانی پیشــرو نام برد و گفت: 
استان ســمنان در حوزه صنعت، بیش از نیمی از نیازهای 
پایتخــت را فرآهم می ســازد که امری ارزشــمند بوده و 

نیازمند یک نگاه بلند در این حوزه است.
کرمی خاطرنشــان کرد: آمادگی داریم تا مجموعه برنامه 
ریزی بــرای تامین نیاز تمامی زیرســاخت های صنعت و 
کشاورزی اســتان را در حوزه مواد اولیه و همچنین نهاده 

های دامی انجام دهیم.

اصفهان-مریم مومنی
از مصرف  شرکت نفت سپاهان در راســتای حمایت 
کننده بزرگترین پخش مویرگی محصولات روغنی را 

داراست
همزمان با سالروز آزاد ســازی خرمشهر پایگاه بسیج 
شــهید تورجی زاده با حضور مدیر عامل شرکت نفت 
ســپاهان، خانواده شــهید تورجــی زاده و جمعی از 
مقامات نظامی و انتظامی استان اصفهان در پالایشگاه 

شرکت نفت سپاهان افتتاح شد.
مدیرعامل شــرکت کیمیا اســپیدی گفــت: ما تنها 
شرکتی هســتیم که در راســتای حمایت از مصرف 
کنندگان بزرگترین شرکت پخش مویرگی محصولات 

روغنی را در اختیار دارد. 
در این مسیر منافع اقتصادی چندان مورد نظر نیست 
در عوض این شرکت بیشــتر تلاش دارد محصولات 
خود را با کیفیت مناســب و قیمت حداقلی به دست 

مصرف کنندگان برساند.
احمد هاشمی تصریح کرد: در صنعت روغن متاسفانه 

شــاهد تقلب های بسیاری هســتیم که برای مصرف 
کنندگان نیز قابل شناسایی نیست. 

به همیــن دلیل مــا با ایجــاد یک سیســتم توزیع 
فرآورده هــای مویرگی در کشــور تــلاش کردیم که 
با کمتریــن قیمت ممکــن فرآورده  های خــود را به 
حلقه های آخر زنجیره برســانیم. این مسئله از ایجاد 

تقلب یا افزایش قیمت جلوگیری می کند.

شیراز -چراغی
مدیر عامل منطقه ویژه اقتصادی شــیراز از افتتاح شــعبه 

بانک ملی در منطقه ویژه اقتصادی شیراز خبر داد.
نادر طیبی در دیدار با ریگی زادگان رئیس اداره امور شعب 
بانک ملی استان فارس که با هدف بررسی و ارزیابی افتتاح 
شــعبه بانک ملی در این منطقه برگزار شــد، گفت: حضور 
حدود ۱۰۰ واحد تولیدی فعال و بیش از ۱۳۰ واحد در حال 
ساخت در منطقه ویژه اقتصادی شیراز بیانگر نقش مهم این 

منطقه در توسعه اقتصاد استان است.
وی با اشاره به اســتقرار شــعبه بانک ملی در منطقه ویژه 
اقتصادی شــیراز افزود: قطعا راه اندازی و و فعالیت شــعبه 
بانک ملی در این منطقه باعث تســهیل در امور صنعتگران 
و سرمایه گذاران خواهد شد و این در حالیست که ایجاد این 

مهم سبب تسریع در امور و رفت و آمد صنعتگران می شود.

طیبی با اشاره به ظرفیت های بالقوه بانک ملی ایران اظهار 
امیدواری کرد با تسریع افتتاح شــعبه در آن منطقه شاهد 
رونق اقتصادی و تولید ثروت در چرخه مالی و پولی کشــور 

باشیم.
رئیس اداره امور شعب بانک ملی استان فارس هم در ادامه 
این دیدار گفت: ارائه خدمات بانکداری شرکتی به واحد های 
تولیدی مستقر در منطقه ویژه اقتصادی شیراز وارد مرحله 

عملیاتی شد.
کریم ریگی زادگان ضمن اعلام آمادگــی بانک ملی ایران 
جهت ارائه خدمات بانکی به مجموعــه واحد های تولیدی 
مستقر در منطقه ویژه اقتصادی شــیراز خاطر نشان کرد 
: رویکرد بانک  ملی ایران خدمــات موثر بانکی تحت عنوان 
بانکداری شــرکتی جهت کمک به رونق تولید و طرح های 

اشتغال زا در تمامی نقاط کشور است.

وین قز

سمنان

اصفهان

فارس

در سال ۱۴۰۰ انجام شد؛

وین کشف بیش از هزار و 100 فقره انشعاب غیرمجاز آب آشامیدنی در قز

دبیرکل جامعه اسلامی کارگران کشور:

سمنان نیمی از نیازهای صنعتی پایتخت را فراهم می کند

مدیرعامل شرکت کیمیا اسپیدی :

وغنی را دارد شرکت نفت سپاهان  بزرگترین پخش مویرگی محصولات ر

مدیر عامل منطقه ویژه اقتصادی شیراز:

شعبه بانک ملی در منطقه ویژه اقتصادی افتتاح می شود

مدیرعامل مناطق نفتخیز جنوب خبر داد؛

 همکاری مناطق نفتخیزجنوب در امدادرسانی 
وپل آبادان و آواربرداری ساختمان متر

اهواز - محمد مجدم
مدیرعامل شــرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب با تشــریح اقدامات این شــرکت در 
امدادرســانی به حادثه متروپل آبادان گفت: نیروها و تجهیزات ایمنی  و آتش نشــانی، 
عملیات ترابری و عملیات غیرصنعتی این شرکت برای امدادرســانی و آواربرداری در 
محل حادثه متروپل آبــادان حضور دارند. به گزارش خبرنگار خریــدار به نقل از پایگاه 
اطلاع رســانی نفتخیز، مهندس علیرضا دانشــی افزود: دو گروه ۵ نفــره از واحدهای 
آتش نشانی شــرکت های بهره برداری نفت و گاز کارون و مارون به همراه دو مجموعه 
تجهیزات امداد و نجات از ابتــدای حادثه تا کنون در حال همکاری در امدادرســانی و 
آواربرداری هستند. وی ادامه داد: از زمان حادثه ریزش برج متروپل آبادان با درخواست 
استانداری خوزستان، این شرکت علاوه بر اعزام نیروهای امداد و نجات و تجهیزات ایمنی 
و آتش نشانی، تعدادی از کارکنان و ماشین آلات مدیریت عملیات ترابری و پشتیبانی 
تولید و همچنین مدیریت عملیــات غیرصنعتی را برای همکاری در امدادرســانی و 
آواربرداری به منطقه اعزام نموده است. دانشی اضافه کرد: تا کنون یکدستگاه کرن ۵۰ 
تن، ۴ دستگاه ژنراتور و تعدادی از دستگاه های سبک و بیل مکانیکی به محل حادثه اعزام 
شده اند و یکدستگاه کمرشکن نیز جهت انتقال تجهیزات به کار گرفته شده است و در 

صورت نیاز به تجهیزات بیشتر در اسرع وقت اقدام خواهد شد.

افزایش 42 درصدی  جابجایی  مسافر در ایلام

 

ایلام -حسنن بیگی
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای ایلام گفت: میزان جابجایی مســافر از ابتدای 
سال جاری تاکنون نسبت به مدت مشابه سال گذشته در این استان ۴۲ درصد افزایش 
داشته است. نورالله دلخواه با اشاره به آمار سفر و مسافر بوسیله ناوگان حمل و نقل عمومی 
از مبدا استان به سایر نقاط کشور در بازه زمانی یاد شده )ابتدای سال تاکنون(، یادآور شد: 

از اول فروردین ماه تا کنون ۱۵۵ هزار و ۴۱۰ مسافر با ۲۵ هزار و ۸۴۶ سفر جاجا شده اند.
وی تاکید کرد: این  میزان جابجایی مسافر نســبت به مدت مشابه سال قبل ۴۲ درصد 
افزایش داشته است. وی به تردد وسایل نقلیه هم اشاره کرد و گفت: از ابتدای سال جاری 
تاکنون، تردد جاده ای در محورهای مواصلاتی بین اســتانی ایلام ۲۵ درصد نسبت به 
مدت مشابه سال قبل افزایش داشته اســت. دلخواه بیان کرد: طی این مدت ) فرودین و 
اردیبهشت ماه( هفت میلیون و ۳۰۴ هزار و ۴۰۱ وسیله نقلیه در جاده های استان تردد 
کرده اند. وی افزود: همچنین در این بازه زمانی ۲ ماهه ۸۳۷ هزار و ۳۳۲ وســیله نقلیه 
سنگین در محورهای ارتباطی استان ایلام تردد داشته اند که نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته ۲۶ درصد افزایش داشته اســت. مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای ایلام 
یادآور شد: بیشــترین میزان تردد در این مدت در محورهای ایلام - چوار با ۴۶۶ هزار و 

۴۵۱ تردد و مسیر ایوان به اسلام آباد غرب با ۳۸۵ هزار و ۲۹۲ مورد تردد بوده است.

 استقرار اکیپ های راهداری و نظارت ترابری 
در جاده های شمال

ساری-اسلامی
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای مازندران از استقرار اکیپ های راهداری و نظارت 
ترابری در جاده های استان خبر داد. حسن جهانیان گفت:۳۳ اکیپ راهداری و نظارت 
ترابری در محور های مازندران در آســتانه تعطیلات نیمه دوم خرداد ماه و حجم بالای 
سفر به این استان مستقر شدند. مازندران به دلیل شرایط طبیعی و جغرافیایی همواره 
در فصول مختلف سال علی الخصوص ایام تعطیلات گردشگران و مسافران بسیاری را از 
سرتاسر کشور پذیرا بوده، از این رو محور های مواصلاتی این استان در همواره پرترافیک 
و پرتردد است. او می گوید: این اداره کل با توجه به فرا رسیدن تعطیلات نیمه دوم خرداد 
و پیش بینی بالای تردد، عملیات راهداری و ایمن ســازی محور های خود را با شتاب و 
تسریع در عملیات اجرایی در دست اجرا داشته است. به گفته جهانیان امیدواریم با اجرای 
این اقدامات در آستانه فصل تابستان شاهد افزایش ضریب ایمنی در محور ها و کاهش 

تصادفات و فوتی های ناشی از آن باشیم.

 مدیر عامل سازمان تامین اجتماعی:

 ۵.۵ میلیون نفر در کشور تحت پوشش بیمه درمان 
قرار گرفتند

 

ارومیه-رحیم جباردخت
مدیر عامل سازمان تامین اجتماعی گفت: با اجرای طرح بیمه درمان، ۵.۵ میلیون نفر 
دیگر از جمعیت کشور تحت پوشش قرار گرفتند. میرهاشــم موسوی در آیین افتتاح 
درمانگاه تامین اجتماعی سردشت گفت: اکنون در کشور به برکت نظام مقدس اسلامی 
۷۳ درصد جمعیت تحت پوشش بیمه های اجتماعی ) ۵۰ درصد تامین اجتماعی و ۲۳ 
درصد سایر بیمه ها( هستند و در بیمه درمان ۱۰۰ درصد جامعه تحت پوشش هستند. 
او می گوید: مردمان این دیار رنج دوران دیده اند تا نام ایران عزیز اســلامی بدرخشد لذا 
خدمات و رفاه اجتماعی ارائه شده امروز نیز جبران بخشی از این مقاومت و ایثارها است.  
موسوی گفت: رویکرد جدیدی که دنبال می شود توسعه خدماتی به لحاظ زیربنایی و 
زیرساختی و توســعه درمان با محوریت مناطق محروم و کم برخوردار است. موسوی 
گفت: تامین اجتماعی امروز بیش از ۸۰ بیمارســتان تخصصی و فوق تخصصی و ۳۸۰ 
مرکز درمان ملکی مستقیم در کشور دارد که در راه خدمت رسانی به بیمه شدگان فعالیت 
می کنند. او گفت:امید به زندگی در قبل از انقلاب ۵۵ ســال بود که اکنون به بیش از ۷۷ 
سال رسیده که این امر بخاطر تکمیل زیرساخت های بهداشتی، فرهنگی و توسعه ای در 

کشور حاصل شده است.

ح طبقه بندی مشاغل   اجرای کامل طر
در شرکت ملی حفاری 

اهواز-محمدمجدم
مدیر امور مالی شرکت ملی حفاری ایران گفت: طرح طبقه بندی مشاغل در این شرکت 
بطور کامل اجرا شد و مطالبات مشــمولان طرح تا پایان هفته پرداخت می شود. سعید 
ســلطانی نوروزی گفت: اجرای طرح طبقه بندی مشاغل با مســاعدت معاون وزیر و 
مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران و پشتیبانی مدیران امور مالی و برنامه ریزی تلفیقی 
آن شرکت محقق گردید. او می گوید: شرکت ملی حفاری ایران با وجود اینکه در بودجه 
عمومی کشور دارای ردیف اســت، اما از لحاظ مالی و نقدینگی به درآمد دکل و خدمات 
فنی حفاری متکی می باشد. به گفته او به طور قطع همکاران شاغل در سرنوشت و سود 
و زیان شرکت سهیم بوده که با نگاهی نو و پشتکار بیش از پیش در جهت استفاده بهینه 
از منابع و تجهیزات، موجبات افزایش درآمد ها و بهبود وضعیت اقتصادی شرکت با هدف 
تداوم فعالیت ها و انجام به موقع پرداخت ها فراهم خواهد شــد.  بیش از ۱۷ هزار نفر در 

بخش های عملیاتی، فنی و پشتیبانی شرکت ملی حفاری ایران مشغول به کار هستند

بوشهر - رضا حیدری
مدیر درمان تامین اجتماعی بوشــهر در نشست با نماینده مردم بوشــهر،گناوه و دیلم 
در مجلس شورای اســلامی بر نقش و ظرفیت مجلس شورای اســلامی در رفع موانع و 

مشکلات پیش روی توسعه درمان استان تاکید کرد.
به گزارش روابط عمومی مدیریت درمان تامین اجتماعی استان؛ دکتر حسن اسماعیلی 
مدیر درمان تامین اجتماعی بوشــهر در نشستی با نماینده مردم بوشــهر،گناوه و دیلم 
در مجلس شورای اســلامی گفت: احداث درمانگاه دوم تامین اجتماعی شهر بوشهر در 
راستای دسترسی محلات جنوبی شــهر به خدمات درمانی ســرپائی تامین اجتماعی 
و همچنین توسعه پلی کلینیک تخصصی مبعث بوشــهر از طرح های در دست بررسی 

مدیریت درمان بوشهر می باشد.

دکتر اســماعیلی گفت:پیگیری و مکاتبــات لازم جهت احداث درمانــگاه دوم تامین 
اجتماعی در شهر بوشــهر صورت گرفته و امیدواریم با موافقت این طرح گامی مثبت در 

توسعه خدمات درمانی در شهر بوشهر برداشته شود.
مدیر درمان تامین اجتماعی بوشهرافزود:در راستای بهره مندی از خدمات درمانی تامین 
اجتماعی به مردم شــریف جزیره خارک حذف فرانشــیز خدمات درمانی سرپائی را نیز 

بعنوان یکی از برنامه های توسعه ای درمان تامین اجتماعی در دستور کار داریم.
دکتر اسماعیلی با اشاره به برنامه های مدیریت درمان برای توسعه کمی و کیفی خدمات 
درمانی تامین اجتماعی در تمامی نقاط اســتان گفت:در حال حاضــر خدمات درمانی 
تامین اجتماعی در استان تنها در شهرســتان دیلم در مکان استیجاری به جامعه هدف 
ارائه می گردد که با پیشــرفت فیزیکی ۳۹درصدی احداث درمانگاه تامین اجتماعی در 

این شــهر و بهره برداری از این مرکز در آینده نزدیک خدمات شایسته تری به مردم ارائه 
خواهد شد.

بررسی احداث درمانگاه دوم تامین اجتماعی در شهر بوشهر 

ایلام-حسن بیگی
مدیر عامل شــرکت پالایش گاز ایلام از کاهش روزانه بیش از 
۱۲۶ هزار لیتر مصرف آب در این واحد صنعتی خبر داد و گفت: 
فرهنگ الگوی صرفه جویی مصــرف آب در بین کارکنان این 

شرکت به یک فرهنگ عمومی تبدیل شده است.
روح اله نوریان با بیان اینکه آزمون خطوط آب زیر زمینی آتش 
نشانی این واحد صنعتی با استفاده از گاز هلیوم باعث کاهش 
بیش از ۱۰۰ هزار لیترآب در روز شــده است، گفت:همچنین 
اســتفاده از آنتی اســکالانت در احیا بســتر های رزینی در 
واحد های تصفیه آب باعــث صرفه جویی بیــش از ۲۶ هزار 
لیترآب در روزگردیده اســت. او می گویــد: برای بازچرخانی 
آب این پالایشگاه اقدامات موثری در دست اقدام است که در 
آینده نزدیک با نصب تجهیزات، روزانه حدود ۳۰۰ هزار لیتر 
آب خروجی واحد تصفیه پساب به چرخه مصرف این مجموعه 

باز می گــردد. نوریان با بیــان اینکه محدودیــت منابع آب و 
افزایش تقاضا سبب شــده که امروزه بسیاری از نقاط جهان از 
جمله کشورمان با مشــکل تنش و یا بحران آبی مواجه شوند، 
گفت: یکی از اقداماتی که می تواند اثرات مشــکلات ناشی از 
کم آبی را کاهش دهد، فرهنگ ســازی در رابطه با نجات آب 
و اصلاح الگوی مصرف آن می باشــد که ایــن موضوع در بین 

کارکنان شرکت پالایش گاز ایلام نهادینه شده است.
مدیر عامل شرکت پالایش گاز ایلام با اشاره به اینکه این تفکر 
به همراه فرهنگ ســازمانی در بین کارکنان باعث ایجاد بهره 
وری در مصرف آب شده است، گفت: این تفکر مهم و ارشمند 
به همراه فرهنگ ســازمانی که یکی از دســتاورد های همه 
جانبه کارکنان برای کاهش مصرف آب با اجرای پیشــنهاد ها 
و پروژه های متعدد به ثمر نشست که باعث کاهش قابل توجه 

مصرف آب در این مجموعه شده است.

اصفهان

وزانه بیش از ۱۲۶ هزار لیتر مصرف آب در پالایشگاه گاز ایلام کاهش ر
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رئیس کل بانک مرکزی خبر داد
 تاکید رئیس جمهور بر پرداخت بدهی دولت

 به بانک صادرات ایران
رئیس کل بانک مرکزی از تاکید رئیس جمهور برای پرداخت مطالبات 
دولت به بانک صادرات ایــران و دیگر بانک ها خبــر داد و با بیان اینکه 
روند ســاز و کار پرداخت بدهی دولت به بانک صــادرات ایران در حال 
پیگیری اســت، گفت: وصول مطالبات بانک صادرات ایران از دولت را 

دنبال می کنیم.
به گزارش روابط عمومی بانک صــادرات ایران، علــی صالح آبادی روز 
دوشنبه در افتتاحیه بیست و نهمین همایش سیاست های پولی و بانکی 
سازوکار تعیین تکلیف مطالبات بانک ها از دولت را در قالب اصلاح رابطه 
دولت با بانک ها، مورد توجه قرار داد و درباره تلاش این بانک برای اصلاح 
ناتــرازی بانک ها و پرداخت بدهــی دولت به بانک هــا گفت: بانک های 
دولتی و شبه دولتی یعنی صادرات، ملت و تجارت مطالبه قابل توجهی 
از دولت دارند و شــخص رئیس جمهور تاکید فراوانی داشت که در سال 
۱۴۰۱ بدهی ها پرداخت شــود.وی در تشــریح محورهــای اقدامات و 
برنامه های بانــک مرکزی برای اصلاح ناتــرازی بانک ها، افزود: موضوع 
دیگر بدهی دولت به بانک هاست که می تواند ســمت راست ترازنامه یا 
همان دارایی ها را اصلاح کند. در این زمینه در جلســه ســتاد اقتصادی 
دولت تعدیل بدهی دولت به بانک ها روش و سازوکار مرتبط با آن مطرح 
شــد. چراکه بانک های دولتی و شــبه دولتی طلب های قابل توجهی از 
دولت دارند. دولت و شــخص رئیس جمهور تاکید فراوانی داشــتند که 
بانک مرکزی،  ســازمان برنامه و بودجه و وزارت امور اقتصادی و دارایی 

راهکاری را برای تعدیل این امر در نظر بگیرند.
صالح آبادی همچنین در حاشیه این مراسم اظهار داشت: برای پرداخت 
بدهی دولت به بانک در مجموعه دولت داریــم کار می کنیم. این اقدام 

باید به نتایج عملیاتی برسد.

 حمایت بانک ایران زمین از توسعه کسب
 و کارهای خرد و تولید داخلی

مدیر عامل بانک ایران زمین تاکید کرد: توســعه کسب و کارهای خرد 
و تولیدات داخلی یکی از اولویت های اصلی در پیشــرفت نظام اقتصاد 
کشور است و برنامه و استراتژی تعیین شده بانک ایران زمین بر همین 

راستا تدوین شده است.
وی در افتتاحیه شعبه لواســانی تهران خاطرنشــان کرد: بانک ایران 
زمین با ایجاد بســتری امن و مناســب در حوزه های مختلف در تلاش 
است تا جوانان این سرزمین بتوانند کسب و کار خود را گسترش داده و 

به مشتریان خود سرویس های خاص و مناسب ارائه کنند.
به گزارش روابط عمومی عبدالمجید پورســعید مدیرعامل بانک ایران 
زمین ضمن ابزار خوشحالی از حضور در کنار همکاران و مهمانان در این 
مراســم، گفت: تلاش من و همکارانم در بانک ایران زمین ارائه خدمات 
مطلوب به مشتریان اســت. اما نکته قابل توجه نوع خدماتی است که به 
مردم جامعه در بخش های مختلف اقتصادی، بازرگانی، صنعت و کسب 
و کار ارائه می شود.پورسعید افزود: خدمات ما باید طوری طراحی شود 
که برای مشتریان ارزش افزوده ای متمایز از آنچه در گذشته و به صورت 
ســنتی ارائه می شد، داشــته باشــند. بانک ایران زمین با این رویکرد 
توانست در بخش خدمات دیجیتال بانکی سرمایه گذاری کند و با همت 
همکاران در تمامی بخش های بانک این رویکرد را عملی و اجرایی کند.

مدیرعامل بانک ایران زمین اعلام کرد بســیاری از خدمات بانکی این 
بانک با استفاده از آخرین تکنولوژی روز انجام می شود و بستری آماده 
شده است تا بســیاری از فعالان اقتصادی، فین تک ها و استارت آپ ها 

بتوانند از آن استفاده کردند.
پورسعید این نوید را به افرادی که می خواهند کسب و کار خود را توسعه 
بدهند داد که: اشــخاصی که در حال ارائه ســرویس به مردم و توسعه 
کسب و کار خود هســتند، مســیر خدمات بانکی خود را می توانند از 
طریق بانک ایران زمین و بســتر ایجاد شــده در این مسیر انجام دهند. 
همکاران من در تلاش هســتند تا این خدمات را با شکل و کیفیت بهتر 
و کمیت بیشــتر توســعه بدهند.مدیرعامل بانک ایران زمین دغدغه 
همکاران این بانک را ارائه خدمت به مشــتریان دانســت و خاطرنشان 
کرد: محل استقرار و دسترسی به شعبه شــهید لواسانی مطلوب بوده و 
امکاناتی را که همکاران من بتواننــد زنجیره خدمات بانکی را که نیاز به 

حضور مشتریان دارد ارائه دهند، فراهم شده است.
به منظور افزایش رضایت مشــتریان بانک ایران زمین و ارائه خدماتی 
متمایز و متفاوت در جهت ایجاد ارزش افزوده برای مشــتریان، شعبه 

خیابان شهید لواسانی بانک ایران زمین تهران افتتاح شد.
این مراســم با حضور معــاون مالی و پشــتیبانی، معــاون اعتبارات و 
بانکداری شــرکتی، مدیر امور توســعه ســرمایه انســانی، مدیر امور 
پشتیبانی و مهندسی، مدیر امور شعب استان تهران، مشاور مدیرعامل 
و مدیر امور حراست، مدیران مناطق یک و دو امور شعب استان تهران، 
رئیس اداره حوزه مدیریت، رئیــس اداره دبیرخانه هیأت مدیره، رئیس 
اداره خدمــات، رئیس اداره مهندســی و املاک، مدیرعامل شــرکت 
آرمان وفاداری آریا، مدیرعامل شــرکت پدیسار انفورماتیک، جمعی از 

کارشناسان و مشتریان بانک ایران زمین برگزار شد.

رئیس کل بیمه مرکزی در جمع اعضای هیأت رئیسه شورای هماهنگی 
تشکلهای صنفی نمایندگان بیمه:

وش بیمه باید   رقابت در شبکه فر
عدالت محور باشد

صنعت بیمه در نظــام اقتصادی و اجتماعی کشــور، نقش بی بدیلی را 
می تواند بر عهده بگیرد که باید بــرای حرکت آن ریل گذاری صحیحی 

انجام شود.
به گــزارش اداره کل روابط عمومــی و امور بین الملــل بیمه مرکزی، 
مهندس مجیــد بهزادپور که در جمع اعضای  هیات رئیســه شــورای 
هماهنگی تشــکلهای صنفی نمایندگان بیمه سراسر کشور سخن می 
گفت با اعلام این مطلب افزود: نمایندگان و کارگزاران صنعت بیمه در 
خط مقدم خدمات رسانی به آحاد جامعه ایستاده اند و حمایت آنان، از 

ماموریت های اصلی نهاد ناظر صنعت بیمه به شمار می رود.
رئیس کل بیمه مرکزی بر ضرورت اســتفاده از فنــاوری روز و تجهیز 
نمایندگان بیمه به دانش روز و تکنولوژی های نوین تاکید کرد و اظهار 
داشت: صنعت بیمه در آینده نزدیک به یکی از صنایع مهمی تبدیل می 

شود که بیشترین خدمات الکترونیکی را به مردم ارائه خواهد داد.
وی با اشــاره به این مطلب که موفقیت صنعت بیمــه در گرو حمایت از 
نمایندگان اســت، خاطرنشــان کرد: حمایت از نمایندگان بیمه یک 

موضوع راهبردی برای بیمه مرکزی محسوب می شود.
مهندس بهزادپور، افزایــش ضریب نفوذ بیمــه را از مولفه های اصلی 
توســعه صنعت بیمه ارزیابی کرد و افزود: نهاد ناظر صنعت بیمه تلاش 
می کند با اصلاح آیین نامه های مرتبط و توسعه زیرساخت های کافی 
برای فعالیت آسان تر شبکه فروش، زمینه افزایش ضریب نفوذ بیمه را 

فراهم کند.
رئیس شورای عالی بیمه با قدردانی از عملکرد نمایندگان بیمه در سال 
های اخیر نســبت به ضرورت تلاش بیشتر در این مســیر تاکید کرد و 
افزود: هر گونه تــلاش برای بهبود وضعیت معیشــت کارکنان صنعت 

بیمه، افزایش سطح بهره وری ایشان را به دنبال خواهد داشت.
شایان ذکر است در این نشست روسای کانون های مختلف نمایندگان 

صنعت بیمه به طرح مشکلات، مسائل و دیدگاه های خود پرداختند.

سخنگوی صنعت برق:
تعداد مشترکان پرمصرف برق کاهش یافت

ســخنگوی صنعت برق گفت: بر اســاس تبصره ای که در قانون بودجه 
امسال آمده از تعداد مشترکان پرُمصرف اندکی کاسته شده است.

به گزارش روابط عمومی شــرکت مدیریت شبکه برق ایران، »مصطفی 
رجبی مشــهدی« افزود: براین اســاس تعدادی از مشترکان پرمصرف 
جزو مشترکان خوش مصرف شده و تعدادی هم کم مصرف شده اند که 

با طرح های تشویقی به این تعداد افزوده خواهد شد.
وی ادامــه داد: 7۵ درصــد از مشــترکان خانگی زیر الگــوی مصرف 
هستند و این مشــترکان ۵۰ درصد میزان مصرف برق خانگی را دارند 
و ۲۵ درصد دیگر ۵۰ درصد را مصرف می کننــد به عبارتی یک چهارم 
مشــترکان خانگی به اندازه آن 7۵ درصد یا ســه چهارم باقیمانده برق 
مصرف می کنند.ســخنگوی صنعت برق گفت: مشــترکان پرمصرف 
بیشــتر برق مصرف می کنند و اگر این مشترکان کاهش مصرف داشته 
باشــند هیچ مشــکلی در تأمین برق در همه بخش ها وجــود نخواهد 
داشــت.رجبی مشــهدی ادامه داد: ایمان داریم که هم وطنان همانند 
همیشه توصیه ها را جدی گرفته و کمال همکاری و همیاری را با صنعت 
برق خواهند داشــت.وی افزود: مشترکانی که نســبت به سال گذشته 
مصرف بی رویه برق داشــته باشــند منجر به افزایش صورت حســاب 
خواهد شــد که در صــورت ادامه داشــتن ایــن افزایش، محاســبه 

صورت حساب به روش افزایشی پلکانی انجام می شود.
مدیرعامل شرکت مدیریت شبکه برق ایران خاطرنشان ساخت: مهم تر 
از افزایش صورت حساب، تأمین برق سایر مشترکان است که در تابستان 
با تولید حداکثری نیروگاه ها و بیشــترین میزان بار یا مصرف شــبکه ها 
تضمین می شود بنابراین  از مشترکان می خواهیم تا با چند راهکار ساده 
مانند اســتفاده نکردن از وســایل برقی پرمصرف در ساعات اوج مصرف 
)۱۲ تا ۱7(، خاموش کردن یــک کولر اضافه، تنظیــم دمای کولرهای 
گازی روی ۲۵ درجــه یا اســتفاده از دور کند کولر آبــی، در تأمین برق 
همه مشترکان کشور مشــارکت کنند.وی گفت: مشترکانی که مصرف 
برق کمتر از ۵۰درصد و یا کمتر بوده و تحت پوشــش کمیته امداد امام 

خمینی و یا بهزیستی باشند قبض برق رایگان دریافت خواهند داشت.
رجبی مشــهدی افزود: در کنار این موارد امسال تشویق های خوبی نیز 
برای کاهش مصرف در نظر گرفته شده است به طوری که اگر مشترکی 
در مناطق عــادی با الگوی ۳۰۰ کیلووات ســاعت در تابســتان بتواند 
مصرف خود را نسبت به سال گذشــته به ۲۵۰ کیلووات ساعت برساند، 
قبض برق رایگان خواهد داشــت و اگر بتواند مصرف خــود را به ۲۰۰ 
کیلووات ساعت برســاند، در کنار رایگان شــدن قبض، حدود ۳۰ هزار 

تومان نیز از صنعت برق بستانکار می شود.

وزیر نفت تهران را به مقصد باکو ترک کرد
 وزیر نفــت برای شــرکت در بیســت وهفتمین مجمع انــرژی باکو و 
بیست وهفتمین نمایشگاه بین المللی نفت و گاز کاسپین )هفته انرژی 

باکو( تهران را به مقصد آذربایجان ترک کرد.
 جواد اوجی برای شــرکت در رویدادهای هفته انــرژی باکو و مذاکره با 
مقام های حاضر در ایــن رویداد بین المللی ســه روزه، عازم آذربایجان 
می شود.این رویدادها یکم تا سوم ژوئن )مصادف با ۱۱ تا ۱۳ خردادماه( 
با حمایت رســمی وزارت انرژی جمهوری آذربایجان و ســوکار برگزار 
می شود. نمایشگاه نفت  و گاز کاســپین نخستین نمایشگاهی است که 
پس از اســتقلال جمهوری آذربایجان ســالانه به صورت مداوم برگزار 

می شود و بیش از ۲۵۰ شرکت از سراسر جهان را گردهم خواهد آورد.
جواد اوجی، وزیر نفت در نخستین روز این رویداد بین المللی سخنرانی 
خواهد کــرد و در حاشــیه آن دیدارهایی دو یا چندجانبــه با وزیران و 
مقام های ارشد حاضر خواهد داشت.  روابط ایران و آذربایجان در دولت 
سیزدهم که سیاست افزایش همکاری های منطقه ای را دنبال می کند، 
ارتقا یافته اســت. قرارداد ســوآپ گاز ترکمنســتان از خاک ایران به 
مقصد آذربایجان همســو با این موضوع هفتم آذرماه امضا و ۱۲ دی ماه 
عملیاتی شده است. بر اساس این قرارداد، ایران سالانه ۱.۵ تا ۲ میلیارد 

مترمکعب گاز ترکمنستان را به آذربایجان تحویل می دهد.
روابط ایران و آذربایجان در طول تاریخ دارای فراز و فرودهایی بوده، اما 
آنچه روشن است اینکه دو کشور دارای منافع مشترک در میدان گازی 
شاه دنیز و دریای خزر هســتند و هم اکنون نیز تأمین پایدار گاز منطقه 
نخجوان و سوآپ گاز ترکمنســتان به مقصد آذربایجان در حال انجام 
اســت. ایران و آذربایجان همچنین عضو اوپک پلاس و جی ئی سی اف 

هستند.

مدیر آژانس بین المللی انرژی:
 با بحران انرژی شدیدتر از شوک نفتی دهه 

و هستیم وبر ۷۰ ر
فاتح بیــرول به مجله اشــپیگل آلمان گفته اســت که اروپــا به دلیل 
محدودیت عرضه در بازارهای نفت، ممکن اســت با کمبود سوخت در 
تابستان امسال روبرو شود. مدیر اجرایی آژانس بین المللی انرژی اظهار 
کرد: هنگامی که فصل تعطیلات در اروپا و آمریکا فرا برسد، تقاضا برای 
سوخت افزایش پیدا خواهد کرد. در آن زمان ممکن است شاهد کمبود 

سوختهایی نظیر دیزل، بنزین یا کروسن به خصوص در اروپا باشیم.
بیول هشــدار داد که بحران انرژی فعلی بسیار بزرگتر از شوکهای نفتی 
دهه ۱97۰ اســت که مدت طولانی تری ادامه پیدا خواهد کرد. در آن 
زمان فقط بحران مربوط به نفــت بود اما اکنون بحــران نفتی، بحران 
گازی و بحران برق را به صورت همزمان داریم.بحــران انرژی در پاییز 
سال ۲۰۲۱ آغاز شــد اما حمله نظامی روســیه به اوکراین، این بحران 
را به دلیل واهمه بازار از مختل شــدن عرضه انرژی روسیه تشدید کرد. 
همزمان، دولتهای غربی تحریمهای به شدت محدودکننده ای را علیه 

روسیه در واکنش به جنگ در اوکراین اعمال کردند.
سران اتحادیه اروپا روز دوشــنبه با کاهش 9۰ درصد از واردات نفت از 
روسیه تا پایان امسال موافقت کردند که شدیدترین تحریم اعمال شده 
از سوی این بلوک علیه مسکو به تلافی حمله سه ماهه پیش به اوکراین 

است.
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رئیس کل بانک مرکزی خبر داد

اختیارات ویژه برای تعادل بازار ارز در راه است

ســمیرا ربیع  رئیس کل بانــک مرکزی گفت: 
با پوشــش کاملی که در بازارهــا انجام می دهیم 
قطعاً آرامش در بــازار ارز ایجاد می شــود؛ البته 
بانک مرکزی از ظرفیت قوانین موجود اســتفاده 
می کند و بــه زودی اختیارات ویــژه ای هم برای 
بانک مرکزی اضافه می شــود و می تواند به تعادل 

در بازار کمک زیادی کند.
»علی صالح آبادی« در حاشیه جلسه هیأت دولت 
در جمــع خبرنگاران گفت: تــلاش خواهیم کرد 
آنهایی کــه در بخش حواله و اســکناس تقاضای 
واقعــی در بازار دارند پوشــش کامــل عرضه در 
بازارهای نیما و بازارهای متشــکل ارزی را داشته 

باشیم.
رئیس کل بانک مرکزی خاطرنشان کرد: پوشش 
کامل عرضه و تقاضا در بازار می تواند آرامش را در 

بازار ایجاد کند.
وی گفت: در دو ماهه ابتدایی امســال نســبت به 
دو ماهه ابتدایی سال گذشته، حدود 7.۵ میلیارد 
دلار نفت، فرآورده، میعانات، گاز و پتروشــیمی 
داشتیم که سال گذشــته در همین مدت حدود 
۴.۵ میلیارد دلار بوده؛ یعنــی بیش از ۶۰ درصد 

رشد در وصولی ها داشتیم.
صالح آبــادی درباره افزایش قیمــت دلار در بازار 
گفت: با پوشــش کاملی که در ایــن بازارها انجام 
می دهیم قطعــاً آرامش در بازار ایجاد می شــود؛ 
البته بانک مرکــزی از ظرفیــت قوانین موجود 
استفاده می کند و به زودی اختیارات ویژه ای هم 
برای بانک مرکزی اضافه می شــود و می تواند به 

تعادل در بازار کمک زیادی کند.
وی در پاسخ به ســؤالی درباره پیش بینی ها برای 

قیمت دلار با ارائه گزارشی آماری گفت: وضعیت 
منابع ارزی کشور امسال نسبت به سال گذشته در 

تمام حوزه ها به مراتب بهتر شده است.
رئیس کل بانک مرکزی افزود: در دو ماهه ابتدایی 
امسال نســبت به دو ماهه ابتدایی سال گذشته، 
حدود 7.۵ میلیــارد دلار نفت، فرآورده، میعانات، 
گاز و پتروشــیمی داشتیم که ســال گذشته در 
همین مــدت حــدود ۴.۵ میلیــارد دلار بوده؛ 
یعنی بیــش از ۶۰ درصد رشــد در وصولی ها و نه 
فقط درآمد داشتیم چون درآمد به معنای فروش 

نیست بلکه به معنای وصول است.
صالح آبادی بر همین اســاس خاطرنشان کرد: در 
بانک مرکزی و در حوزه صادرات غیرنفتی با توجه 
به توان خوبی که داریم و عرضه خوبی که در بازار 

انجام می دهیم تعادل را در بازار ایجاد می کنیم.

خریدار  گواهی ســپرده شمش طلا با مشارکت 
بانک ملت، ســازمان توسعه و نوســازی معادن و 
صنایع معدنی ایــران) ایمیدرو(، بــورس کالا و 
شرکت گســترش معادن و صنایع معدنی طلای 

زرشوران به صورت رسمی رونمایی شد.
به گــزارش روابــط عمومی بانک ملت، مراســم 
امضای قرارداد خزانــه داری و رونمایی از گواهی 
ســپرده شــمش طلا با حضور رضا دولت آبادی 
مدیرعامل، سیدکاظم چاوشی عضو هیات مدیره 
بانک، مجید ابراهیمی و محســن شجاع معاونان 
مدیر عامل، وجیه الله جعفری معاون وزیر صنعت، 
معدن و تجــارت و رییس هیات عامل ســازمان 
توسعه و نوســازی معادن و صنایع معدنی ایران، 
ابوذر شــکری  مدیرعامل و محمد پروین رییس 
هیات مدیره شــرکت گســترش معادن و صنایع 
معدنی زرشــوران، رحمتی معــاون مدیرعامل 
بورس کالا و تعدادی از مدیران ارشــد این بانک 

برپا شد.
قرارداد خزانه داری شــمش طلا بــا هدف فراهم 
آوردن مقدمات انتشار گواهی سپرده شمش طلا 
طبق قوانین و مقررات شرکت بورس کالای ایران 
و با توجه به پذیــرش بانک ملت به عنــوان انبار 
بورس کالای ایران، بین سازمان توسعه و نوسازی 
معادن و صنایع معدنی ایران، بانک ملت و شرکت 
گسترش معادن و صنایع معدنی طلای زرشوران 
منعقد و به امضای مدیران عالی این ســازمان ها 

رسید.
موضوع این قرارداد، انجام انبارداری شمش های 
طلای حداقل یک کیلوگرمی شــرکت زرشوران 
برای انتشار گواهی ســپرده کالایی بر پایه شمش 
طلا و بر اساس ضوابط شرکت بورس کالای ایران 

اعلام شده است.
بر اســاس این گزارش، حجم اولیه این قرارداد در 
حدود ۲۵۰ کیلوگرم شمش طلا با درجه خلوص 
حداقل 997 اســت که این میزان با توافق طرف 
های قرارداد و تنظیــم و ابلاغ الحاقیــه، قابلیت 

افزایش تا ۵۰۰۰ کیلوگرم را خواهد داشت.

رضا دولــت آبــادی، مدیرعامل بانــک ملت در 
مراسم امضای قرارداد و رونمایی از گواهی سپرده 
شمش طلا، این طرح را یک کار جدید خواند که با 
همکاری این بانک، ایمیدرو، بورس کالا و شرکت 

طلای زرشوران کلید خورده است.
وی طراحی و عملیاتی شدن طرح گواهی سپرده 
شمش طلا را کاری بزرگ دانست که در جلسات 
متعدد، همه جوانب آن سنجیده و بررسی شده و 
بر اســاس یک مدل واقعی، به مرحله اجرا رسیده 

است.
مدیرعامل بانک ملت از همه کارشناسانی که برای 
تنظیم قرارداد انتشــار گواهی سپرده شمش طلا 
تلاش کردند قدردانی کــرد و افزود: یکی از وثایق 
تسهیلات بانکی بر اســاس مصوبه شورای پول و 
اعتبار، طلا اســت که با اجرایی شدن این طرح، از 
این پس گواهی سپرده شــمش طلا نیز به عنوان 

وثیقه تسهیلات این بانک پذیرفته خواهد شد.
ه گفته وی، با وثیقه گذاری این گواهی، هم ارزش 
پول مشــتری، حفظ می شــود و هم  ســاز و کار 

اعطای تسهیلات، تسهیل خواهد شد.
دولت آبادی با اشــاره به این نکتــه که نگهداری 
طلای فیزیکی برای مشــتریان ســخت و نگران 
کننده اســت، گواهی سپرده شــمش طلا را رفع 
کننده این نگرانــی ها خواند و گفــت: معاملات 
آنلاین این گواهی، کارمزد پایین، نقدشــوندگی 
بالا، نداشــتن محدودیت و معافیــت مالیاتی، از 

دیگر مزایای طرح جدید بانک ملت است.
وی با بیان این نکته که بانک ملت همیشــه در پی 

ارائه طرح های نوآورانه بوده است، گواهی سپرده 
شــمش طلا را نیز از جمله این طرح ها ذکر کرد و 
اظهار داشت: این گواهی، ابزار خوبی برای جذب 
نقدینگی ســرگردان جامعه اســت که هم باعث 
حفظ ارزش پول مردم می شــود، هم امنیت آن 
تضمین است و هم بازار سرمایه از مزیت های این 

طرح بهره مند می شود.
دولت آبادی با تاکید بر این نکته که گواهی سپرده 
شــمش طلا علاوه بر تهران در آینده ای نزدیک 
در دیگر اســتان ها هم عرضه خواهد شــد اظهار 
امیدواری کرد که مردم به خوبــی از مزایای این 

طرح بهره مند شوند.
وجیه الله جعفــری معاون وزیر صمــت و رییس 
هیــات عامل ایمیدرو هــم با بیان ایــن نکته که 
بخش معدن فضاهای زیادی برای همکاری دارد 
که هنوز ناشناخته مانده اســت، از بانک ملت به 
دلیل پیشتازی در طرح های جدید به ویژه طرح 
گواهی سپرده شمش طلا که ایده ای بسیار خوب 

است، قدردانی کرد.
وی اظهار امیدواری کرد که با امضای این قرارداد 
و حمایت بانک ملت، اتفاقــات خوبی برای بخش 
معدن کشــور رخ دهد و باعث کمــک به جذب 
نقدینگی، رونق ســرمایه گذاری در حوزه طلا و 

هدایت نقدینگی به سمت بورس شود.
جعفری با بیان این نکته که در این طرح بیشــتر 
روی سرمایه گذاری مردم و حفظ ارزش پول آنها 
تمرکز شده است، اظهار داشــت: گستردگی در 
حوزه اکتشاف، استخراج و فرآوری طلا در استان 
های اصفهان، سیستان و بلوچســتان، مرکزی، 
خراســان جنوبی و کردســتان می تواند میزان 

تولید این فلز قیمتی را افزایش دهد.
رحمتی، معــاون مدیرعامل بــورس کالا هم در 
سخنانی، شمش طلا را یک کالای باسابقه در بازار 
فیزیکی بورس کالا خواند و گفــت: برای کاهش 
نوســانات روزانه باید در روزهای پنج شــنبه هم 
معاملات داشــته باشــیم ضمن این که می توان 

ساعت معاملات را هم افزایش داد.

سینا

سرپرست بانک ســینا در سفر به 
اســتان ایلام، از اختصاص بخشی 
از بودجه مسئولیت های اجتماعی 
بانک به طرح های اشــتغالزایی و 
درآمدزایی برای مردم این منطقه 
خبر داد. صفایی مزید به تشــریح 
عملکرد بانک از حیث تســهیلات 
پرداختــی در زمینه های مختلف 
پرداخــت و گفــت: بانک ســینا 
در راســتای اجــرای برنامه ها و 
سیاست های ترســیم شده مبنی 
بر ارائه تســهیلات قرض الحسنه 
اشــتغالزایی و حمایت از مناطق 
محــروم و کمتــر برخــوردار و 
همچنیــن ایجاد توســعه پایدار، 

خدمات مطلوب و قابل 
قبولی ارائه داده اســت.
ارزیابــی  ضمــن  وی 
عملکرد شعب و بررسی 
آمار منابــع، مصارف و 
میــزان مطالبات بانک 
گفت: تمــام کارکنان 

بانک باید برای دستیابی به اهداف 
و افق هــای تبیین شــده تلاش 
مضاعف داشته باشند و با وحدت 
و یکپارچگی جایگاه بانک را ارتقاء 

دهند.
سرپرست بانک ســینا همچنین با 
حضور در ســیاه چادرهای عشایر 
منطقــه ملکشــاهی بــا تاکید بر 

لزوم اجــرای طرح های 
و  شــده  برنامه ریــزی 
اختصــاص بودجــه از 
محــل مســئولیت های 
اجتماعــی در اســتان 
بانــک ســینا  گفــت: 
مناســبی  برنامه هــای 
در ارائه تســهیلات قرض الحسنه 
به عشــایر گرانقدر دارد و قطعا این 
تســهیلات باعث توســعه و رونق 
اقتصــادی بــرای عشــایر خواهد 
شد.فرماندار شهرستان ملکشاهی 
هم بــا حضــور در این بازدیــد، با 
اشــاره به حمایت های همه جانبه 
بانک ســینا در اعطای تســهیلات 

اشتغالزایی و ایجاد مشاغل پایدار، از 
حسن تدبیر و تلاش موفق این بانک 
در ارائه خدمات ارزشمند و صادقانه 
تشــکر و قدردانی کرد.سرپرست 
بانک ســینا و فرماندار شهرستان 
ملکشــاهی در این بازدیــد درباره 
چگونگی تامین مالــی پروژه های 
زیرساختی در استان ایلام به بحث 

و تبادل نظر پرداختند.
گفتنــی اســت در ایــن ســفر 
ســیدمحمد یزدی خــواه معاون 
شــعب و مناطق، خلیل اله مهرابی 
مدیر امور بانکداری اسلامی و آرش 
طاهرخانی مدیر منطقه کرمانشاه و 

ایلام نیز حضور داشتند.

حمایت بانک سینا از تولید و اشتغالزایی در استان ایلام

بانک

بیمه

انرژی

ونمایی از گواهی سپرده شمش طلای بانک ملت با حضور معاون وزیر صمت ر
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